

ISSN1674-926X

CN51-1723/R

中药与临床

ZHONG YAO YU LIN CHUANG

主管单位：四川省教育厅 主办单位：成都中医药大学

2013

Vol. 4 (总第017期)

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

法母雲事修



ISSN 1674-926X



9 771674 926132

万方数据

双月刊 2010年创刊

中药与临床

双月刊

2010年创刊

第4卷第1期 总第17期

2013年1月25日出版

目次

【研究论著】

品种品质

- 中药毒理学的构建与内涵 彭成 (1)
- 民间药牡蒿质量标准的初步研究 唐梅, 黄婷慧, 张丽娟, 等 (4)
- 苦杏仁过氧化值测定方法的改进 张丽娟, 唐梅, 刘晓芬, 等 (7)
- 叠鞘石斛与药典品种石斛酚含量对比研究 陈佳江, 郭力, 许莉, 等 (9)
- 尾叶紫金牛化学成分研究 I 庞亚, 邓赟, 毛艳革, 等 (11)

炮制制剂

- 基于Box-Behnken设计-响应面法优化白芷香豆素闪式提取工艺 董自亮, 徐瑞超 (13)
- 不同配伍桃仁对赤芍水煎液中芍药苷含量的影响 胡荣, 杨金荣, 王斌, 等 (16)
- 品管圈活动在降低中药饮片发药差错件数(内差)中的实践 时克, 谢景峰 (19)
- 代谢组学应用于中药制剂各环节的研究概况及思考 卢君蓉, 何瑶, 傅超美, 等 (22)
- 正交设计优选痹痛贴提取挥发油的水煎液的除杂工艺 奚建, 李建利 (27)

药理毒理

- 脾肾合剂联合格拉司琼对化疗呕吐神经递质影响实验研究 姚德蛟, 蔡懿, 陈玉 (29)
- 麻桔喘咳口服液临床前基础研究 白洋, 李涓, 程媛 (31)
- 美洲大蠊提取物对小鼠真皮成纤维细胞迁移影响的初步研究 宋芹, 张臻, 毛茜, 等 (34)
- 附子-甘草沉积物对大鼠的抗心衰作用和毒性考察 张慧敏, 林彦君, 傅超美, 等 (37)
- 12种常用中草药对微生态制剂常用菌种的药敏试验 王世荣, 杨丙田, 宋青楠, 等 (40)

临床中药

- 《随园食单》食疗方之黄芪蒸鸡治瘵 卢化柱, 蒋森, 朱红云 (42)
- 产后缺乳的中西医因病机与治疗 郑燕, 谢萍, 郑静 (44)
- 健脾补肾法治疗慢性阻塞性肺疾病稳定期的理论探讨 孙群, 杨燕霞, 何成诗 (47)

药事管理

- 药品不良反应定义中“正常”的界定 康琪, 梁萍, 宋民宪 (50)
- 非处方药品说明书【用法用量】项的警示缺陷及责任主体分析 王欣, 宋民宪 (53)

教学研究

- 中药毒理学学科建设思路与实践 饶朝龙, 曾南, 彭成 (58)

【综述进展】

- 热熔挤出技术在中药制剂中的应用与研究进展 李小芳, 罗丽佳, 舒予, 等 (60)

【旧籍新刊】

- 药物出产辨(十五) 陈仁山(原著), 蒋森, 陈思敏, 梁飞(整理) (64)

【期刊基本参数】CN51-1723/R*2010*b*16*64zh*P*¥8.00*20*2013-01

英文审校: 李芸霞

万方数据

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

Bimonthly Started in 2010 Volume 4, Number 1 Jan. 25, 2013

CONTENTS IN BRIEF

- The construction and connotation of toxicology of TCM PENG Chen(1)
Study on the quality standards for Japanese Wormwood Herb
..... TANG Mei, HUANG Ting-hui, ZHANG Li-juan, et al. (4)
Improved method for determination of the peroxide value of amygdala amara
..... ZHANG Li-juan, TANG Mei, LIU Xiao-fen, et al. (7)
A comparison of the gigantol content between *Dendrobium aurantiacum* Rchb.f. var. *denneanum*(Kerr.)Z.H.Tsi and
pharmacopeia species CHEN Jia-jiang, GUO Li, XU Li, et al. (9)
Studies on chemical constituents from *Ardisia caudata* Hemsl. I
..... PANG Ya, DENG Yun, MAO Yan-ping, et al. (11)
Optimization of homogenated extraction of total coumarins from *Angelica dahurica* using Box-Behnken design-
response surface methodology DONG Zi-liang, XU Rui-chao (13)
The influence on the content of paeoniflorin of *Paeoniae Radix Rubra* in decoction after in combination with *Persicaria*
Semen HU Rong, YANG Jin-rong, WANG Bin, et al. (16)
Application of Quality Control Circle (QCC) in reducing the errors of dispensing traditional Chinese medicine
..... SHI Ke, XIE Jing-feng (19)
Review and thinking on application of metabolomics in key link of Traditional Chinese Medicine preparation
..... LU Jun-rong, HE Yao, FU Chao-mei, et al. (22)
The orthogonal design study on purifying technology of extract volatile oil decoction for Bitong Patch
..... XI Jian, LI Jian-li (27)
Study on the influence on neurotransmitters in chemotherapy vomiting of Pishen Heji combined with granisetron
..... YAO De-jiao, CAI Yi, CHEN Yu (29)
Preclinical basic research of Majuchuanke oral liquid BAI Yang, LI Juan, CHENG Yuan (31)
Preliminary study on the effects of extraction of *Periplaneta americana* on mouse dermal fibroblasts migration
..... SONG Qin, ZHANG Zhen, MAO Qian, et al. (34)
Study on the effect of anti-heart failure and toxicity of Aconite - licorice sediments on rat
..... ZHANG Hui-min, LIN Yan-jun, FU Chao-mei, et al. (37)
The drug sensitive test of 12 kinds of herbs on common strain in probiotics
..... WANG Shi-rong, YANG Bing-tian, SONG Qing-nan, et al. (40)
The treatment of ZHAI by dietotherapy of Chicken steamed with Huangqi recorded in 《Sui Yuan Shi Dan》
..... LU Hua-zhu, JIANG Miao, ZHUN Hong-yun (42)
Etiological factors and pathogenesis and current therapeutic of postnatal lack of lactation
..... ZHENG Yan, XIE Ping, ZHENG Jing (44)
Theoretical discussion on the treatment of patients with chronic obstructive pulmonary disease in stable period using
method of strengthening the spleen and invigorating the kidney. ... SUN Qun, YANG Yan-xia, HE Cheng-shi (47)
Defining the "normal" in adverse drug reactions (ADR) KANG Qi, LIANG Ping, SONG Min-xian (50)
Warning defect and main responsibility body analysis of item [usage and dosage] in non prescription drug instruction ...
..... WANG Xin, SONG Min-xian (53)
Discussing the practices in developing the discipline of Toxicology of Chinese material medica
..... RAO Chao-long, ZENG Nan, PENG Cheng (58)
The research progress of hot-melt extrusion technology applied in Chinese herbal medicine product
..... LI Xiao-fang, LUO Li-jia, SHU Yu, et al. (60)